
FREDERICIA KOMMUNE 
 

TILSYNSSKEMA 
 

JOURN.NR. 

20/17 

Foreningens navn: TSIF Gymnastik 

 

Tilsynsstedets adresse: Elbohallen 

Kontakt person: Bettina Michael                                     

Dato for tilsynet: d. 9.11.2022                Klokkeslet: 17.30 

Navne på repræsentanter fra foreningen, som deltager i tilsynet: 

Bettina Michael (formand) og Rudi Hansen (alm. bestyrelsesmedlem) 

________________________________________________________________________________ 

Liste over bestyrelsesmedlemmer og senest kendte årsregnskab 

________________________________________________________________________________ 

1. Medlem af landsforbund – hvilket: DGI  

2. Foreningens hjemmeside og eller facebook: Hjemmeside og facebook. 

3. Primære aktiviteter: Gymnastik (spring, stolegymnastik, stephold, forældre/barn mm.). De er 

også friske på at tage nye ting ind, de har eks. haft smart træning og mavedans.  

4. Åbningstid / Aktivitetstimer: Alle hverdage undtagen fredag, samt også søndag, på fem 

lokationer (de to skoler, Elbohallen, Tavlhøjcenteret og Koldingegnens Idrætsefterskoles 

gymnastiksal) 

5. Antal medlemmer/deltagere i foreningen: ca. 600-650. 

6. Antal medlemmer/deltagere tilstede ved tilsynsbesøget: 40 springgymnaster (børn) og cirka 

10 hjælpere og trænere. 

7. Foreningens udvikling, herunder om der er stigning eller fald i antal medlemmer: Ret stabilt, 

ikke synderligt påvirket af corona. 

8. Er der hold/aktiviteter foreningen ikke har fået op at stå i denne sæson, hvis ja hvorfor: De 

har byttet lidt rundt på årgengene, fordi de manglede instruktør til 1. og 2. årgang.  

9. Kontingent (for forskellige aldersgrupper/hold): Fra 550 kr. til 600 kr. cirka.  

10. Udvikling i foreningens økonomi over de sidste tre år: De sparede en del penge ved at de 

ikke kunne holde opvisning to år i træk. De begyndte normalt med morgenmad for alle 

instruktører og børn/medlemmer og sluttede af med en fest efter opvisningen.  

11. Kommunale tilskudsforhold for foreningen: De er godt tilfredse.  

12. Nuværende udfordringer for foreningen: Tider og muligheder i hallen. 

13. Samarbejde med Fredericia Kommune og andre: Fint. 

14. Foreningens fremtid og ønsker: 

15. Bemærkninger: 

 Synes de har en god bestyrelse og de har det godt sammen. 

 Arbejder struktureret og hygger. 



 Har cirka 70 trænere og hjælpere. De har fra de helt små, til de helt gamle, men de har 

ingen fra ca. 17-25 år. Der er meget få i uddannelsesalderen bosat i Taulov, de er flyttet 

væk.  

 De har mange gymnaster, og de har faktisk for mange på holdene nu, så de mangler 

plads. De tager ofte dem på venteliste også, og så kan det godt blive lidt presset.  

 De forsøger også at skabe plads til dem med krudt bagi, tage kontakt til forældrene hvis 

de har brug for lidt ”opdragelse” af nogle af børnene i forhold til at deltage på et 

gymnastikhold. De pointerer at trænerne er frivillige og ikke er der for at skælde ud og 

opdrage, men for at lave gymnastik sammen med børnene.  

 Intruktørerne får godtgørelse, kørsel, kurser, hyggearrangementer, julegave mm.  

 De har også en årlig TSIF camp hvor der både er børn og forædre med. Det er på en 

efterskole i en weekend, fyldt med gymnmastik. De var ca. 180 i år.  

 De arbejder med de unge og deres ønsker og udvikling i foreningslivet. Og også de 

ældre.  

 De arbejder struktureret med hjælpetrænerne, får dem uddannet og give dem rum til at 

prøve de ting af de lærer på kurserne i træningen.  

 Måske er det blevet lidt sværere at få de unge afsted på kurser efter coronaen.  

 De yngste spirere/hjælpetrænerne er typisk fra 5. klasse og op. Nye hjælpetrænere er 

lettest at fange i 5. klasse og sværere når de kommer op i 7. klasse og særligt svært når 

de kommer ind på ungdomsudannelserne.  

 De har yoga, crossgym, zumba mm. Det kører lidt op og ned. Børneholdene er alle 

sammen fyldt op.  

 De forsøgte et år at lave et smart-træningshold, men det var svært at få op og stå, og de 

måtte lukke det ned på et tidspunkt. De var endda de eneste der tilbød det. Det var svært 

at få budskabet ud udover i nærområdet.  

 De er i gang med et padeltennisprojekt (som de lige har fået støtte til fra Indsatspuljen), 

for at få nogle af deres penge ud og arbejde for deres medlemmer og lokalsamfundet. 

 De har en god støtteforening, som de også hjælper. Støtteforeningen laver fester, banko 

mm. og der får TSIF Gymnastik så noget støtte fra. De har også fået til en stor dug til 

adskillelse af hallen fra dem. 

 De er ikke så meget i hallen. Og de er ikke så mange til deres møder, så de er som regel i 

de mindre og gamle mødelokaler (i hallen), der trænger til en opfriskning. De holder 

derfor de fleste møder i Skærbæk Hus nu. Det er hyggeligt, men det er også meget brugt. 

 De har haft sommerhold, både for børn og voksne. De startede det op under corona, da 

man kun måtte være sammen udenfor. Leg, opvarmning mm. børnene var selv med til at 

bestemme nogle af tingene.  



 Før corona var de i tre år værter for Spektrum (DGIs fællesopvisning i Vejle). De stod 

for at koordinere arrangementet, speakerbord og alt muligt praktisk. Det har de typsik 

tjent 40.000 kr. pr. år. på det.  

 De har købt hjælp hos DGI til regnskab (6-8.000 kr. pr. år). De kører regnskab, 

medlemsregistrering, kørsel, mm. Det er de MEGET glade for. Det kan anbefales. Der 

skal stadig være en kasserer, som er bindeledet til DGI. 

 De har børnefællestræning hver 1. søndag i februar sammen i Områdeforum, hvor de 

andre gymnastikforeninger i Fredericia også er med. TSIF Gymnastik er vært næste 

gang. De har også en fælles vokseevent og en springevent.  

 Områdeforum i Gymnastik fungerer godt. Det begyndte med hjælp/initiativ fra DGI for 

mange år siden, og har fungeret siden.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
Tilsynsbesøget er foretaget af nedenstående medlemmer af Folkeoplysningsrådet og af Kultur og 
Idræt 
 
Fredericia, den    
 
 
------------------------------------------- ----------------------------------------------- 
Jan M. Jørgensen, Folkeoplysningsrådet  Sonja Christensen, Folkeoplysningsrådet 
 
 
--------------------------------------------       -----------------------------------------------     
Mikkel Hviid, Kultur og Idræt Johanne B. Andersen, Kultur og Idræt 
 
 
--------------------------------------------  
Birgitte L. Jakobsen, Kultur og Idræt 
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